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§ 47 Dnr UBN 2014/144  

Information om Skolinspektionens granskning av 

skolorna i Nacka 
 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden noterar informationen till protokollet. 

2. Utbildningsnämnden uppdrar åt utbildningsenheten att återkomma med information 

om hur föreläggandena åtgärdats. 

3. Utbildningsnämnden beslutar att ge utbildningsdirektören att genomföra ett nämnd-

sammanträde på Stavsborgsskolan för att på plats höra mer om rektors arbete för 

kvalitetshöjande åtgärder. 

 

 

Ärendet 

Skolinspektionen genomförde tillsyn i Nacka kommun under perioden januari till april 

2015. Skolinspektionen använde sig av en ny modell för tillsynen som bygger på en risk- 

och väsentlighetsanalys där några utvalda skolor granskats. I tillsynen ingick även tillsyn av 

fristående huvudmän som driver en eller två skolor varav minst en i kommunen. 

De granskade huvudmännen och skolorna klarade sig överlag väl i Skolinspektionens 

tillsyn. Några undantag fanns dock där mer omfattande brister upptäcktes.  

 

Handlingar i ärendet 

Utbildningsenhetens tjänsteskrivelse 2015-06-01 

 

Yrkanden 

Ordförande Tobias Nässén (M) yrkar för allianspartierna Moderaterna, Folkpartiet, 

Kristdemokraterna och Centerpartiet att nämnden ska beslutar att ge utbildningsdirektören 

att genomföra ett nämndsammanträde på Stavsborgsskolan för att på plats höra mer om 

rektors arbete för kvalitetshöjande åtgärder. I detta yrkande instämmer Magnus Söderström 

för Miljöpartiet. 

 

Beslutsgång 

Utbildningsnämnden beslutar i enlighet med Tobias Nässéns yrkande.  

- - - - - 
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§ 48 Dnr UBN 2014/242-630 

Uppföljning av elevresultat – redovisning av 

resultatdialoger med skolor som har årskurs 7 
 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden noterar informationen till protokollet.  

2. Utbildningsnämnden uppdrar åt utbildningsdirektören att genomföra resultatdialoger 

med grundskolor med årskurs 3 och årskurs 6. 

 

Ärendet 

Under våren 2015 genomförde utbildningsdirektör och tjänstemän från utbildningsenheten 

intervjuer med rektorer för tolv skolor med elever i årskurs 7 i Nacka för att följa upp sko-

lornas bedömning av elevers framtida resultat. Den samlade bilden är att resultatuppfölj-

ning är en stark sida på många skolor. Det finns goda exempel där man på skolorna utgår 

från kunskapskrav och följer upp dem och där prognoser leder till att arbetssätt diskuteras 

och förändras. De bedömningar rektorer gjorde av antalet elever som riskerar att inte nå 

behörighet till gymnasieskolan ligger ofta på ungefär samma nivåer som resultaten de sena-

ste åren. De flesta rektorerna uppskattade samtalen om resultat och prognos inför årskurs 

nio och uppgav att samtalen gett dem tankar om hur arbetet kan utvecklas ytterligare. 

 

Handlingar i ärendet 

Utbildningsenhetens tjänsteskrivelse 2015-05-28 

 

Yrkanden 

Ordförande Tobias Nässén (M) yrkar bifall till utbildningsenhetens förslag med tillägget att 

resultatdialoger med grundskolor även ska omfatta årskurs 6.  

 

Beslutsgång 

Utbildningsnämnden beslutar i enlighet med Tobias Nässéns yrkande.  
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§ 48 forts 

Protokollsanteckningar 

Magnus Söderström antecknar för Miljöpartiet: 

 

Vi i Miljöpartiet är positiva till att fler resultatdialoger genomförs då vi tror att det kommer 

att öka skolors möjligheter att förbättra sina resultat i framtiden. Vi vill dock vara tydliga 

med att det för oss är av yttersta vikt att fokus läggs på betygsresultaten i årskurs 6. Betyg i 

årskurs 6 är ett relativt nytt fenomen som drevs igenom av den förra Alliansstyrda rege-

ringen trots ett stort motstånd hos professionen och många forskare. Betygssättning är en 

myndighetsutövning som inte går att överklaga och då det är viktigt att rektorer och lärare 

känner sig trygga i sin egen förmåga att arbeta professionellt med bedömningsarbetet som 

ligger till grund för betygen så att inte elever drabbas av orättvist satta betyg eller dåliga 

resultat. Vi i Miljöpartiet anser inte att betyg nödvändigtvis är ett bra mått på kunskap utan 

snarare kan fungera som destruktiv orsak till ett sämre självförtroende i många ämnen. Vi 

har tidigare sett hur resultaten sjunkit kraftigt i Naturvetenskapliga ämnen i årskurs 6 på 

vissa skolor och med bakgrund av bland annat detta måste skolorna få allt stöd de kan få 

för att betygssättningen ska bli så bra den kan bli. 

- - - - - 
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§ 49 Dnr UBN 2015/103-630 

Statistiska Centralbyråns (SCB:s) statistik över personal 

och barn i Nackas förskolor 
 

Beslut 

Utbildningsnämnden noterar informationen till protokollet. 

 

Ärendet 

Drygt var fjärde anställd i förskolan i Nacka, 26 procent, hade i oktober 2014 förskollärar-

examen. Det är strax under andelen i länet, som var 28 procent, och klar klart under ande-

len i riket, som var 43 procent. Då statistikinsamlingen förändrats jämfört med tidigare är 

det svårt att göra säkra jämförelser över tid, men siffrorna tyder på att situationen fortsätter 

att vara bekymmersam. 

Personaltätheten 2014 är något högre i Nacka än i länet och riket. Antalet barn per årsar-

betare var 5,0 jämfört med 5,2 i länet och 5,3 i riket. 

 

Handlingar i ärendet 

Utbildningsenhetens tjänsteskrivelse 2015-05-29 

 

Yrkanden 

Ordförande Tobias Nässén (M) yrkar bifall till utbildningsenhetens förslag.  

 

Beslutsgång 

Utbildningsnämnden beslutar i enlighet med Tobias Nässéns yrkande.  
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§ 49 forts 

Protokollsanteckningar 

Magnus Söderström antecknar för Miljöpartiet: 

 

Miljöpartiet har i regeringsställning stora satsningar i regeringens budget på flera förslag för 

att höja kvaliteten i förskolan: 415 miljoner kronor satsas under 2015 (och sedan 830 mil-

joner årligen från 2016) för att minska barngrupperna i förskolan.  600 miljoner kronor 

satsas på att öka läraryrkets attraktivitet där en åtgärd innebär riktade medel till högskolor 

och universitet för fler utbildningsplatser på några av lärar- och förskollärarutbildningarna 

samt speciallärar- och specialpedagogutbildningarna. Regeringen satsar också 200 miljoner 

kronor på kompetensutveckling för förskollärare och lärare. Sammanfattningsvis innebär 

regeringens satsningar att det finns stora möjligheter till att barngrupperna på Nackas för-

skolor kan minska samt att fler förskollärare finns tillgängliga för rekrytering om några år.  

 

Espen Bjordal antecknar för Socialdemokraterna:  

 

Allt lärande börjar med en bra lärare. Vi vet att nyckel till framgångsrik utbildning är enga-

gerade och kunniga lärare. Samtidigt som vi vet detta står Sverige inför en lärarkris. De 

kommande åtta åren kommer Sverige behöva rekrytera 80 000 lärare. 

 

På grund av ständiga reformer, förändrade behörighetskrav, ökade administrativa uppgifter, 

låga löner och få långsiktiga kompetensutvecklingsmöjligheter framstår inte läraryrket som 

attraktivt, vare sig för blivande studenter eller för verksamma lärare. Kombinationen med 

stora kommande pensionsavgångar har skapat ett akut läge för Sveriges skola. Sverige som 

kunskapsnation bygger på tillgången till kompetenta och engagerade lärare och förskol-

lärare.  

 

I Nacka innehar endast 26 % av pedagogerna i förskolan en förskollärarexamen vilket gör 

att Nacka kommun står, liksom hela Storstockholmsområdet, inför en utmaning där vi 

behöver rekrytera duktiga medarbetare till förskolan, fritidshemmen och skolan i en hård 

konkurrens med andra kommuner. Särskilt oroande är detta då vi i samband med stads-

bygget i Nacka ytterligare behöver rekrytera ett stort antal lärare för att kunna tillmötesgå 

den stora inflyttningen till Nacka.     

För att vi ska fortsätta att vara en attraktiv skolkommun för såväl lärare som elever behöver 

vi göra tydliga investeringar på skolans områden. Nacka ska vara en skolkommun som tar 

tillvara sina lärarresurser genom att erbjuda en bra arbetsmiljö med goda arbetsvillkor och 

utvecklingsmöjligheter.  

- - - - - 
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§ 50 

Information om arbetet med ämneschecken 
 

Beslut 

Utbildningsnämnden noterar informationen till protokollet. 

 

Ärendet 

Utbildningsenhetens chef Lotta Valentin beskriver enhetens arbete med ämneschecken. 

 

Det finns för närvarande inga möjligheter att ge skolpeng/check i ett enskilt ämne som 

skulle möjliggöra lektioner utanför det ordinarie schemat. Om det var möjligt skulle man 

kunna försöka fånga upp specialintressen som till exempel musik. Det finns elever som är 

intresserade av göra andra saker på sin fritid än traditionella fritidssysselsättningar som 

exempelvis fotboll. De borde också ges möjlighet att utveckla sina specialkunskaper. Det 

skulle kunna bidra till att de blir bättre på att utveckla sin kunskaper. Utbildningsenheten 

har haft möten om detta med bland annat föräldrar och andra grupper. Enheten fortsätter 

arbetet med att undersöka förutsättningarna och intresset för detta. Den planerar möten 

med  fokusgrupper som består elever, anordnare och föräldrar. 

- - - - - 
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§ 51 Dnr UBN 2015/104 

Omsorg på obekväm tid - olika alternativ 
 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden beslutar att ge utbildningsenheten i uppdrag att presentera olika 

alternativ för omsorg på obekväm tid.  

2. Utbildningsnämnden beslutar att ge utbildningsenheten i uppdrag att undersöka 

intresse för olika alternativ gällande omsorg på obekväm tid. 

3. Utbildningsnämnden beslutar att ge utbildningsenheten i uppdrag att redovisa 

kostnaden för de olika alternativen.  

 

Ärendet 

Ärendet beskriver hur Nacka erbjuder omsorg på obekväm tid och antalet familjer som för 

närvarande använder sig av tjänsten. Utbildningsenheten vill få i uppdrag att undersöka 

intresset för andra alternativ gällande omsorg på obekväm tid och kostnaden för respektive 

alternativ.   

 

Handlingar i ärendet 

Utbildningsenhetens tjänsteskrivelse 2015-05-29 

 

Yrkanden 

Ordförande Tobias Nässén (M) yrkar bifall till utbildningsenhetens förslag.  

 

Beslutsgång 

Utbildningsnämnden beslutar i enlighet med Tobias Nässéns yrkande.  

- - - - - 
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§ 52 Dnr UBN 2015/32-610 

Politikerinitiativ från Johan Kjellman (NL) och 

Margareta Jonsson (NL) angående förebyggande initiativ 

vad gäller näthat bland unga 
 

Beslut 

Utbildningsnämnden noterar att det ingår i varje skolas uppdrag att arbeta efter den i styr-

dokumenten fastslagna värdegrunden samt skollagens krav på icke-diskriminering och mot 

kränkande behandling. Initiativet är därmed färdigbehandlat. 

 

Ärendet 

Johan Kjellman (NL) och Margareta Jonsson (NL) har i ett politikerinitiativ föreslagit att  

att  Utbildningsnämnden såsom ansvariga skolfrågor som rör våra skolelever skall 

uppmärksamma och ta ett  initiativ i denna fråga  för att motverka näthat.  

att  Utbildningsnämnden tar initiativ till förslag till konkreta förebyggande åtgärder 

eventuellt med modell från andra kommuner som arbetar aktivt mot detta  

att  Utbildningsnämnden tar initiativ till ett nämndöverskridande samarbete i frågan,                    

främst i samverkan med socialnämnden, fritidsnämnden och kulturnämnden.  

Utbildningsnämnden har sedan lång tid tillbaka konsekvent avslagit olika förslag som på-

verkar skolornas arbete. Nämndens linje har varit att skolorna har de bästa förutsätt-

ningarna att själva organisera sitt arbete. När det gäller arbete mot näthat har skolorna ett 

uppdrag att hantera den typen av frågor. Skolornas arbete ska ta sin utgångspunkt i den 

värdegrund som tydligt beskrivs i styrdokumenten. Skollagen ställer också krav på att 

skolorna ska upprätta och följa en plan mot diskriminering och kränkande behandling. 

Skolinspektionen granskar också att detta finns när de gör inspektion.  

 

Handlingar i ärendet 

Utbildningsenhetens tjänsteskrivelse 2015-05-29 

Politikerinitiativet 
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§ 52 forts 

Yrkanden 

Ordförande Tobias Nässén (M) yrkar för allianspartierna Moderaterna, Folkpartiet, 

Kristdemokraterna och Centerpartiet att utbildningsnämnden noterar att det ingår i varje 

skolas uppdrag att arbeta efter den i styrdokumenten fastslagna värdegrunden samt skol-

lagens krav på icke-diskriminering och mot kränkande behandling. Initiativet är därmed 

färdigbehandlat. I detta yrkande instämmer Magnus Söderström för Miljöpartiet och Espen 

Bjordal för Socialdemokraterna. 

 

Beslutsgång 

Utbildningsnämnden beslutar i enlighet med Tobias Nässéns yrkande.  

 

 

Protokollsanteckningar 

Magnus Söderström antecknar för Miljöpartiet: 

 

Näthat bland unga är ett allvarligt problem bland unga i dagens samhälle men vi i Miljö-

partiet gör bedömningen att skolorna i sitt värdegrundsarbete har tillräckligt med kunskap 

och förmåga att hantera arbetet kring detta problem. Vi i Miljöpartiet anser att det är viktigt 

att lita på att lärarprofessionen klarar av det uppdrag de har utifrån de nationella styrdoku-

ment som finns och professionen gynnas inte av ytterligare detaljstyrning utifrån dagsak-

tuella problem.  

 

Johan Kjellman antecknar för Nackalistan: 

 

NULÄGE 

Nackalistan har skrivit ett politikerinitiativ om hur Nacka ska kunna förebygga näthat. 

Många unga mår dåligt och inte minst flickor i tonåren upp till 24 år Detta är en stor 

tragedi för många familjer och inte minst för ungdomarna. Fenomenet med näthat är 

relativt nytt och polis och domstolar har helt nyligen börjat med insatser mot näthatet. 

Många jobbar mot mobbing men menar då oftast det som sker på och omkring skolorna. 

Näthatet, som kan liknas vi nätmobbing, har ännu inte fått samma plats i samhället. 

De som råkar ut för detta är ofta inte öppna med det utan håller det för sig själva. 

Skolsjukvården är en instans som tar emot många unga som mår mycket dåligt. 

Många rektorer i gymnasierna i Nacka har deklarerat att man vill jobba mer det som för 

kallades för skolhälsovården. 

Nackalistan vill i och med detta ta upp problemet och föreslå en lösning för att motverka 

och förebygga näthatet. 
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§ 52 forts 

 

PROBLEM 

Samhället i stort inklusive skolorna känner ofta inte till vilka problem som finns runt 

omkring dem.  Skolans chefer och lärare vet inte alltid hur stort problemet är och har inte 

heller alltid kunskap om hur man tar hand om problemet. 

Delvis kan det bero på att unga oftast har större vana vid sociala media som Facebook, 

Instagram, Twitter etc. 

Ett annat problem är att frågan kan hamna mellan stolarna då den berör flera nämnder.  

I svaret från majoriteten så frånsäger man sig helt ansvaret för att ta upp frågan. 

Nacka kan välja att agera och skapa en Nackamodell eller låta saken bero och därmed 

kanske underlåta att göra ansträngningar som kunnat värna de som drabbas.  

 

FÖRSLAG TILL LÖSNING 

Nackalistan vill att Utbildningsnämnden tar initiativet och börjar samarbeta med berörda 

nämnder. 

Förslaget innebär att Utbildningsnämnden skulle kunna finansiera ett turnerande specialist-

team. Ett specialistteam som skolorna kan använda om de vill. Skolorna kan även välja att 

göra ett program i utbildningen runt detta om de vill. Helt på frivillig basis. 

Specialistteamet ska besitta de juridiska, sociala och psykologiska och andra viktiga kun-

skaper som kommer till användning i arbetet mot näthat och näthatets konsekvenser. 

Skolorna kan även skapa/utveckla Trygghetsgrupper som jobbar med frågan. 

Detta arbete stödjer Likabehandlingsplanen 

Arbete mot näthat faller inom Barnkonventionens område 

Skolorna kan välja hur de vill arbeta med detta i sin utbildning. Allt helt på frivillig basis In 

Ett lyckat projekt i Sågtorpsskolan redovisades som stöder tesen att skolan ska och bör bli 

inblandade. 

Om möjligt ska föräldrar också involveras i projektet. 

Detta initiativ stöder Likabehandlingsplanen 

 

På nämndmötet presenterades detta förslag till initiativ och få var emot själva problem-

skrivningen och att något behöver göras. 

Tyvärr var det ett par personer som uppenbarligen valde att inte komma med konstruktiva 

förslag utan valde istället att kritisera Nackalistan. De hittade på motargument som att vi 

inte ska detaljstyra skolan Att vi förklarar ALLA lärare som okunniga i området som att vi 

med detta förslag förkastade hela det nuvarande systemet med hur nämnden ska fungera 

och styra verksamheten 

Eftersom vårt förslag i sin skrivning inte innehåller något som ger stöd för dessa motar-

gument så faller också dessa. 

Nackalistan tycker denna fråga är så viktig att vi inte nöjer oss med att nämnden inte vill ta 

i frågan. Vi kommer att i konstruktiv anda och på olika sätt återkomma i frågan. 
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§ 52 forts 

 

Espen Bjordal antecknar för Socialdemokraterna:  

 

Nackalistan har skrivit ett politikerinitiativ som handlar om att vi ska förebygga  

 

Näthatet bland unga i Nacka. Att vi ska bekämpa all form av diskriminering och kränkande 

behandling i samhället, inte minst i skolan är för oss självklart. Vi delar dock inte NL sätt 

att angripa problematiken i detta initiativ.   

 

Skollagen är tydlig när det gäller att skolan ska arbeta mot kränkande behandling och disk-

riminering, såsom näthat. Socialdemokraternas ambition är att skapa en skola som är fri 

från all form av diskriminering och kränkningar och att lärare och andra vuxna i skolan ska 

ges förutsättningar för att arbeta med detta. bl.a. genom att ha fler vuxna i skolan, fort-

bildningen, en väl fungerande skolhälsovård m.m. Ämnet behöver också få ett större 

utrymme på landets lärarutbildningar.  

- - - - - 
 
  



 
14 (16) 

 10 juni 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Utbildningsnämnden 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 53 Dnr UBN 2015/32-610 

Utbildningsenhetens svar på politikerinitiativ om 

uppgifter om fritidshem i kommunens webbverktyg för 

att jämföra skolor (Jämföraren)  
 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden noterar informationen om utökning av redovisningen om 

fritidshem i Jämföraren. 

2. Utbildningsnämnden anser därmed politikerinitiativet som besvarat. 

 

Ärendet 

I ett politikerinitiativ föreslår Espen Bjordal, socialdemokraterna, att föräldrar ska ges 

information om fritidshemmet i det webbaserade verktyget Jämföraren. Utbildnings-

enheten delar synpunkten att det är önskvärt att synliggöra fritidshemmet mer, och har 

redan påbörjat ett sådant arbete. 

 

Handlingar i ärendet 

Utbildningsenhetens tjänsteskrivelse 2015-05-26 

Politikerinitiativet 

 

Yrkanden 

Ordförande Tobias Nässén (M) yrkar bifall till utbildningsenhetens förslag.  

 

Beslutsgång 

Utbildningsnämnden beslutar i enlighet med Tobias Nässéns yrkande.  

 

Protokollsanteckningar 

Magnus Söderström antecknar för Miljöpartiet: 

 

Vi i Miljöpartiet ställer oss positiva till att fler kvalitetsmått läggs till i webverktyget 

"Jämföraren" likt det kvalitetsmått som berör andelen studie- och yrkesvägledare som vi 

tidigare föreslagit och som nu implementerats.  

- - - - - 
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§ 54 

Aktuell information 
 

Ordförande Tobias Nässén informerar om en utbildningspolitisk hearing som nämnden 

har arrangerade den 3 juni.  Talare var bland Stefan Fölster från Reforminstitutet, Eva 

Lundgren, Skolverket och Göran Krafft från Kairos Future. 

 

Tobias Nässén och Susanne rapporterar från ett dialogmöte med inrikesministern. Det gavs 

tillfälle att redovisa hur kommunen arbetar med olika frågor.  

- - - - - 
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§ 55 

Inkomna skrivelser 

Beslut 

Utbildningsnämnden noterar till protokollet att den tagit del av skrivelserna. 

Inkomna skrivelser 

Politikerinitiativ angående öppet nämndmöte i Utbildningsnämnden 

Kommunstyrelsens verksamhetsutskotts yttrande till skolinspektion med anledning av 

förelägganden mot Nacka Kommun 

- - - - - 

 

 

§ 56 

Delegationsbeslut 

Beslut 

Utbildningsnämnden noterar till protokollet att den tagit del av besluten. 

Delegationsbeslut  

Sammanställning av beslut om dispens till förskoleplacering, dispens till 

fritidshemsplacering mm januari tom april 2015 

- - - - - 
 
 

§ 57 

Övrigt  
 

Johan Kjellman och Margareta Jonsson har för Nackalistan lämnat in ett politikerinitiativ 

angående öppet nämndmöte i Utbildningsnämnden. Utbildningsnämnden beslutar att 

överlämna initiativet till utbildningsenheten för beredning.  

- - - - - 
 


